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Følgjande møtte frå administrasjonen: 
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030/18.1 Randkommune - Felles sak kommunestyra - 

032/18 Møteplan 2. halvår 2018 

033/18 Oppussing av toalett på gamle-skulen 

034/18 Planprogram for detaljreguleringsplan for mottak, mellomlagring og eksportanlegg for 
CO2. 

035/18 Utviding av IKT-samarbeidet 

036/18 Vertskommunesamarbeid om barnevernvakt 

037/18 Rapport om NAV Austrheim og Nav Fedje. Etablering av felles NAV-kontor. 

038/18 Vilkår ved sal av flytebrygger i Torvhaugane 

039/18 Ny konstituert rådmann 

040/18 Eventuelt 

 

  



 
 

Sakspapir 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Signe Råheim FE - 033 
 

18/260 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

028/18 
 

Kommunestyret PS 19.06.2018 

 

Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 

 

 

Saksutgreiing: 

 
 

 

Forslag til vedtak: 

 Møteinnkalling og sakliste vert godkjent. 
 

 

Kommunestyret - 028/18 

 

K - behandling: 

 
 

 

K - vedtak: 

 Møteinnkalling og sakliste vert godkjent. Samrøystes vedteke.  

 

 

 

  



 
 

Sakspapir 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Øyvind Tolleshaug FE - 033 
 

18/260 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

029/18 
 

Kommunestyret PS 19.06.2018 

 

Godkjenning av møtebok 

 

 

Vedlegg: 
Protokoll - Kommunestyret - 31.05.2018 
 

Saksutgreiing: 

 
 

 

Forslag til vedtak: 

Møtebok frå sist møte vert godkjent. 
 

 

Kommunestyret - 029/18 

 

K - behandling: 

Møtebok frå førre kommunestyremøte referer ikkje til kvifor Torill Hermansen Horgen(H) er 
ugild.  
 

 

K - vedtak: 

Møtebok frå sist møte vert godkjent. Samrøystes vedteke.  

 

 

  



 
 

Sakspapir 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Signe Råheim FE - 033 
 

18/260 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

030/18 
 

Kommunestyret PS 19.06.2018 

 

Referatsaker 

 

 

Underliggende saker: 

Saksnummer Tittel 

030/18.1 Randkommune - Felles sak kommunestyra - 

 
 

 

Saksutgreiing: 

 
 

Forslag til vedtak: 

Referatsaker vert tekne til orientering. 
 

 

Kommunestyret - 030/18 

 

K - behandling: 

 
 

K - vedtak: 

Referatsaker vert tekne til orientering. Samrøystes vedteke.  

 

 

  



 
 

Sakspapir 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Øyvind Tolleshaug  
 

18/232 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

045/18.1 
 

Formannskapet RS 12.06.2018 

030/18.1 
 

Kommunestyret RS 19.06.2018 

 

Randkommune - Felles sak kommunestyra - 

 

 

Vedlegg: 
Randkommune - Felles sak kommunestyra - 
 

Saksutgreiing: 

 
 

 

Forslag til vedtak: 

 
 

 

Kommunestyret - 030/18.1 

 

K - behandling: 

Vert teke opp som sak i neste kommunestyremøte.  
 

 

K - vedtak: 

 
 

 

  



 
 

Sakspapir 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Øyvind Tolleshaug FE - 033 
 

18/248 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

049/18 
 

Formannskapet PS 12.06.2018 

032/18 
 

Kommunestyret PS 19.06.2018 

 

Møteplan 2. halvår 2018 

 

 

Saksutgreiing: 

Framlegg til møteplan er laga av ordførar. 

 

 

Forslag til vedtak: 

Formannskapet:  11 september, 16 oktober ,  27 og 29 november (budsjettmøte over to 
dagar), 4 desember. 

Kommunestyret: 25 september, 30 oktober, 13 desember(torsdag). 

 

 

Formannskapet - 049/18 

 

F - behandling: 

Tonje Gullaksen ( H ) bad om at budsjettmøtet vert over to dager. 
 

 

F - vedtak: 

Formannskapet:  11 september, 16 oktober ,  27. og 29  november ( budsjettmøte over 2 
dager ). 

Kommunestyret: 25 september, 30 oktober, 13 desember(torsdag). 

Samrøystes. 



 
 

 

 

Kommunestyret - 032/18 

 

K - behandling: 

 
 

 

K - vedtak: 

Formannskapet:  11 september, 16 oktober ,  27. og 29.november (budsjettmøte over to 
dagar), 4 desember. 

Kommunestyret: 25 september, 30 oktober, 13 desember(torsdag).  

Samrøystes vedteke.  

 

 

 

  



 
 

Sakspapir 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Øyvind Tolleshaug FE - 614 
 

18/250 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

050/18 
 

Formannskapet PS 12.06.2018 

033/18 
 

Kommunestyret PS 19.06.2018 

 

Oppussing av toalett på gamle-skulen 

 

 

Saksutgreiing: 

Bakgrunn 
Gamle-skulen var ferdig i 1961. Sjukeheimen var bygd i 1974. I 2016 og 2017 rehabiliterte vi 
hovudkloakkleidninga på sjukeheimen. Tilsvarande leidning på gamle-skulen er 13 år eldre. 

I motsetnad til på sjukeheimen, har det ikkje vore problem med tett kloakk på gamle-skulen.  

Då eg starta planlegginga av arbeidet med vøling av elevtoaletta i januar i år, vurderte eg det 
slik at vi i alle høve burde undersøka kloakkleidningane med kamera før vi starta med 
rehabilitering av toaletta. 

For gamle-skulen har vi originale arkitekt- og røyrteikningar. Etter det ein kan sjå, er det få 
eller ingen avvik mellom røyndom og teikningar. Slik er det ikkje for røyr som ligg under 
bygningen. Her er det store avvik. Forklaringa er truleg at då skulen vart bygd, var det å 
sprenga fjell dyrt. Leidningar under bygningen vart flytta i høve til teikning, for å unngå 
spregning. 

Kameraundersøkinga synte at det kjem to kloakkrøyr ut frå bygningen. Teikningane syner eit 
røyr. Frå vaskerom/gutetoalett var røyret så grodd innvendig av det ikkje var muleg å filme 
det meir enn ein meter ut frå bygningen. Her grov vi opp og oppdaga at dette kloakkrøyret 
ikkje var kopla til kloakkleidningen som går langs bygget. Kloakkleidning frå 
vaskerom/gutetoalett var kopla til ein dreneringsleidning. Slik har det vore sidan gamle-
skulen var ny i 1961. Dette er no ordna slik at kloakken hamnar der den skal. 

Eg har fått tilbod på rørfornying og oppussing av toaletta. Rørfornyinga omfattar røyr under 
bygningen i gymnastikkfløyen. Klasseromsfløyen er ikkje med. 

I investeringsbudsjettet for 2017 ert det sett av 400.000,- kr eks, mva til vøling av elevtoaletta 
på gamle-skulen. 

Kostnadsoverslag eks. mva: 

Omlegging av røyr     82.046,- kr 



 
 

Rørfornying kloakkrøyr   274.000,- kr 

Oppussing av gute- og jentetoaletta   986.000,- kr 

Reserve    108.000,- kr 

SUM 1.450.000,- kr 

 

Omlegging av røyr er allereie betalt.  

Attmed gutetoalettet får vi eit HWC. Følgjande arbeid er elles med i oppussinga av toaletta : 
senking av golv og etterisolering, varmekablar, isolering ytterveggar, nye skilleveggar, nye 
vaskar og toalett, nytt ventilasjonsanlegg og nye lysarmatur. Alle overflater vert fornya. 

Gamle-skulen var ferdig i 1961. Sjukeheimen var bygd i 1974. I 2016 og 2017 rehabiliterte vi 
hovudkloakkleidninga på sjukeheimen. Tilsvarande leidning på gamle-skulen er 13 år eldre. 

I motsetnad til på sjukeheimen, har det ikkje vore problem med tett kloakk på gamle-skulen.  

Då eg starta planlegginga av arbeidet med vøling av elevtoaletta i januar i år, vurderte eg det 
slik at vi i alle høve burde undersøka kloakkleidningane med kamera før vi starta med 
rehabilitering av toaletta. 

For gamle-skulen har vi originale arkitekt- og røyrteikningar. Etter det ein kan sjå, er det få 
eller ingen avvik mellom røyndom og teikningar. Slik er det ikkje for røyr som ligg under 
bygningen. Her er det store avvik. Forklaringa er truleg at då skulen vart bygd, var det å 
sprenga fjell dyrt. Leidningar under bygningen vart flytta i høve til teikning, for å unngå 
spregning. 

Kameraundersøkinga synte at det kjem to kloakkrøyr ut frå bygningen. Teikningane syner eit 
røyr. Frå vaskerom/gutetoalett var røyret så grodd innvendig av det ikkje var muleg å filme 
det meir enn ein meter ut frå bygningen. Her grov vi opp og oppdaga at dette kloakkrøyret 
ikkje var kopla til kloakkleidningen som går langs bygget. Kloakkleidning frå 
vaskerom/gutetoalett var kopla til ein dreneringsleidning. Slik har det vore sidan gamle-
skulen var ny i 1961. Dette er no ordna slik at kloakken hamnar der den skal. 

Eg har fått tilbod på rørfornying og oppussing av toaletta. Rørfornyinga omfattar røyr under 
bygningen i gymnastikkfløyen. Klasseromsfløyen er ikkje med. 

I investeringsbudsjettet for 2017 ert det sett av 400.000,- kr eks, mva til vøling av elevtoaletta 
på gamle-skulen. 

Kostnadsoverslag eks. mva: 

 

Omlegging av røyr er allereie betalt.  

Attmed gutetoalettet får vi eit HWC. Følgjande arbeid er elles med i oppussinga av toaletta : 



 
 

senking av golv og etterisolering, varmekablar, isolering ytterveggar, nye skilleveggar, nye 
vaskar og toalett, nytt ventilasjonsanlegg og nye lysarmatur. Alle overflater vert fornya. 

 

 

 

 

 

 

Forslag til vedtak: 

Oppussing av toaletta på gamle-skulen vert gjennomført.  

Finansiering av 1.050.000,- kr : fond 

 

 

Formannskapet - 050/18 

 

F - behandling: 

 
 

 

F - vedtak: 

Oppussing av toaletta på gamle-skulen vert gjennomført.  

Finansiering av 1.050.000,- kr : fond 

Samrøystes 

 

 



 
 

Kommunestyret - 033/18 

 

K - behandling: 

 
 

 

K - vedtak: 

Oppussing av toaletta på gamle-skulen vert gjennomført.  

Finansiering av 1.050.000,- kr : fond.  

Samrøystes vedteke.  

 

 

 

  



 
 

Sakspapir 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Øyvind Tolleshaug FA - L13 
 

18/46 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

051/18 
 

Formannskapet PS 12.06.2018 

034/18 
 

Kommunestyret PS 19.06.2018 

 

Planprogram for detaljreguleringsplan for mottak, mellomlagring og eksportanlegg for CO2. 

 

 

Vedlegg: 
Planprogram for Detaljreguleringsplan for mottak mellomlagring og eksportanlegg for CO2 versjon 
1.2 dat 20180518 
 

Saksutgreiing: 

Den 9. november 2017 vart det bestemt at det skal etablerast mottaksanlegg for CO2 i 
Naturgassparken i Øygarden kommune under føresetnad av at Stortinget seinare godkjenner 
finansiering av plan for utbygging og drift (PUD) og plan for anlegg og drift (PAD) for 
lageranlegget. Det skal fangast CO2 frå industrianlegg på austlandet, som skal 
transporterast med skip til mottaksanlegg i Naturgassparken. Her vil CO2 bli pumpa over frå 
skip til tankar på land, før den blir sendt i rør og injisert og permanent lagra førebels antatt 
1000-3300 under havbotnen på kontinentalsokkelen.  
 
§ 4-1 i plan- og bygningslova er slik :   
«For alle regionale planer og kommuneplaner, og for reguleringsplaner som kan ha 
vesentlige virkninger for miljø og samfunn, skal det som ledd i varsling av planoppstart 
utarbeides et planprogram som grunnlag for planarbeidet.  
 
Planprogrammet skal gjøre rede for formålet med planarbeidet, planprosessen med frister og 
deltakere, opplegget for medvirkning, spesielt i forhold til grupper som antas å bli særlig 
berørt, hvilke alternativer som vil bli vurdert og behovet for utredninger. Forslag til 
planprogram sendes på høring og legges ut til offentlig ettersyn samtidig med varsling av 
planoppstart. Planprogrammet fastsettes ordinært av planmyndigheten.»  
 
Fastsetting av planprogram er ikkje delegert korkje til rådmannen eller formannskapet. 
Vedtak om planprogram må gjerast av kommunestyret. 
 
Planprogrammet  gjeld detaljreguleringsplan med konsekvensutgreiing for mottak, 
mellomlagring og eksportanlegg for CO2 i Øygarden og Fedje kommunar. Frå Øygarden må 
CO2 transporterast i røyrleidning frå landanlegget til injeksjonsbrønnen(ane) på 
kontinentalsokkelen. På tidspunkt for offentleg høyring av forslag til utgreiingsprogram for 
KU, var det fleire alternativ for ein røyrleidning frå landanlegg til injeksjonsbrønn som vart 



 
 

vurdert nærare. 

Det ligg no føre berre to alternativ, sjå side 9 i planprogrammet. Berre det eine alternativet 
kjem innom Fedje kommune. 

Årsaka til at det er naudsynt med reguleringsplan for røyret som skal transportera CO2, er at  
berre røyrleidningar i sjø som transporterar petroleum, er unnateke frå plan- og 
bygningslova. 

 

 

 

Forslag til vedtak: 

Fedje kommune har ikkje merknader til planprogrammet slik det ligg føre. 

 

Formannskapet - 051/18 

 

F - behandling: 

 
 

F - vedtak: 

Fedje kommune har ikkje merknader til planprogrammet slik det ligg føre. Samrøystes. 

 

 

Kommunestyret - 034/18 

 

K - behandling: 

 
 

K - vedtak: 

Fedje kommune har ikkje merknader til planprogrammet slik det ligg føre. Samrøystes 
vedteke.  

 

 

 

  



 
 

Sakspapir 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Øyvind Tolleshaug  
 

18/231 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

053/18 
 

Formannskapet PS 12.06.2018 

035/18 
 

Kommunestyret PS 19.06.2018 

 

Utviding av IKT-samarbeidet 

 

 

Vedlegg: 
Fylgjeskriv IKT-utviding - saksgrunnlag til rådmennene 
IKTNH Utviding konseptfase 2.0 
 

Saksutgreiing: 

Bakgrunn 
Kommunetyret gjorde i sak 004/18, følgjande vedtak :  

1. Fedje Kommune vedtek omorganisering av IKT Nordhordland til § 27 som eit 
interkommunalt samarbeid med eit felles styre og dei nye vedtektene som er vedlagt saka.                                           
2.  Fedje kommune vedtek oppstart av konseptfase som skal utgreie spørsmålet om utviding 
av samarbeidet, i tråd med vedlagte prosjektmandat. 
 
Det ligg no føre eit dokument kalla Konseptstudie – Utviding av IKT Samarbeid. 

Bakgrunn for saka er at fleire kommunar ønsker å vera med i IKT-samarbeidet som vi har i 
Nordhordland. Austevoll kommune kjøper i dag tenester IKT Nordhordland. Dei ønsker å bli 
ein del av det formelle samarbeidet. Samnanger kommune ønsker å kjøpe tenester av 
IKTNH på same vis som Austevoll kommune gjer. 

Gulen kommune er medlem av Regionrådet i Nordhordland og deltek i mykje av samarbeidet 
i Nordhordland. Dei bør bli med i IKTNH som vanleg som medlem så raskt som det lar seg 
gjere. 
 
Utover desse kommunane har Kvinnherad, Odda, Ullensvang og Jondal synt interesse for å 
delta i IKTNH. 
 
Kostnadsfordelinga mellom kommunane i IKTNH er 1/3 fast og 2/3 etter innbyggartal. Med 
fleire medlemskommunar vert det fleire kommunar å dela den faste kostnaden på. 
 

Rådmannsutvalet i Nordhordlandskommunane rår til at kommunane gjer følgjande 



 
 

likelydande vedtak: 

Arbeidet med å få til ei utviding av IKT Nordhordland med fleire kommunar bør starte så raskt 
som mogleg. Fedje kommune er positiv til at hovudprosjektet som skal koma med konkrete 
forslag til utviding vert starta opp.  
 
Gulen kommune er i dag fullverdig medlem i Regionrådet og samarbeider tett med dei andre 
kommunane innanfor mange tenester. Dersom Gulen kommune er klar til å inn i §27-
samarbeidet før hovudprosjektet er ferdigstilt, så er Fedje kommune positiv til det. 

 

 

 

Forslag til vedtak: 

Arbeidet med å få til ei utviding av IKT Nordhordland med fleire kommunar bør starte så raskt 
som mogleg. Fedje kommune er positiv til at hovudprosjektet som skal koma med konkrete 
forslag til utviding vert starta opp.  
 
Gulen kommune er i dag fullverdig medlem i Regionrådet og samarbeider tett med dei andre 
kommunane innanfor mange tenester. Dersom Gulen kommune er klar til å inn i §27-
samarbeidet før hovudprosjektet er ferdigstilt, så er Fedje kommune positiv til det. 

 

 

Formannskapet - 053/18 

 

F - behandling: 

 
 

 

F - vedtak: 

Arbeidet med å få til ei utviding av IKT Nordhordland med fleire kommunar bør starte så raskt 
som mogleg. Fedje kommune er positiv til at hovudprosjektet som skal koma med konkrete 
forslag til utviding vert starta opp.  
Gulen kommune er i dag fullverdig medlem i Regionrådet og samarbeider tett med dei andre 
kommunane innanfor mange tenester. Dersom Gulen kommune er klar til å inn i §27-
samarbeidet før hovudprosjektet er ferdigstilt, så er Fedje kommune positiv til det. 

Samrøystes 

 



 
 

 

Kommunestyret - 035/18 

 

K - behandling: 

 
 

 

K - vedtak: 

Arbeidet med å få til ei utviding av IKT Nordhordland med fleire kommunar bør starte så raskt 
som mogleg. Fedje kommune er positiv til at hovudprosjektet som skal koma med konkrete 
forslag til utviding vert starta opp.  
 
Gulen kommune er i dag fullverdig medlem i Regionrådet og samarbeider tett med dei andre 
kommunane innanfor mange tenester. Dersom Gulen kommune er klar til å inn i §27-
samarbeidet før hovudprosjektet er ferdigstilt, så er Fedje kommune positiv til det. 

Samrøystes vedteke.  

 

 

 

  



 
 

Sakspapir 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Heinz Diehl FA - F47 
 

17/64 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

040/18 
 

Formannskapet PS 08.05.2018 

036/18 
 

Kommunestyret PS 19.06.2018 

 

Vertskommunesamarbeid om barnevernvakt 

 

 

Vedlegg: 
SA-16908_1_A-1 
 

Saksutgreiing: 

Bakgrunn 
FNs konvensjon om barnets rettigheter (Barnekonvensjonen) er en internasjonal avtale om 
barns rettigheter. Den gir alle barn og unge under 18 år rett til å ha en trygg og god oppvekst, 
uansett hvem de er og hvor de bor. 
 
De aller fleste landene i verden følger barnekonvensjonen. Norge bestemte seg for å følge 
den i 1991. Fra 2003 gjelder barnekonvensjonen som norsk lov, og den har en spesiell 
status ved at den går foran andre norske lover dersom de står mot hverandre. På den måten 
har Norge sørget for at alle, myndigheter, enkeltpersoner og organisasjoner, følger 
bestemmelsene i barnekonvensjonen. 
 
Barneverntjenesten skal sikre at barn og unge som lever under forhold som kan skade deres 
helse og utvikling, får nødvendig hjelp og omsorg til rett tid, jf. Barnevernloven § 1-1. Dette 
ansvaret ligger hos barneverntjenesten, som har dette ansvaret på dagtid, kveldstid, i 
helgene og i perioder med ferieavvikling. 
 
Barnevernloven stiller ingen konkrete krav til organiseringen av barneverntjenestens 
akuttberedskap. Barnevernloven § 1-4 stiller imidlertid krav til forsvarlige tjenester. Dersom 
barnevernlovens formål skal oppfylles, må barneverntjenesten kunne håndtere alle 
situasjoner hvor barn befinner seg i en krisesituasjon og står i fare for å bli vesentlig 
skadelidende på grunn av forholdene i hjemmet. Barne-, ungdoms- og familiedirektoratet 
beskriver kravene til akuttberedskap i kommunalt barnevern blant annet slik: 
 
«Det er urealistisk å tenke seg at en i Norge skal ha barnevernvakt i alle kommuner. Vi 
mener imidlertid at alle kommuner bør ha beredskapsordninger som sikrer tilstrekkelig og 
riktig kompetanse til å gi barn og familier i akutt krise nødvendig hjelp til rett tid. Et eksempel 
kan være samarbeidsavtale med en barnevernvakt for å kunne ha tilgang til denne 
kompetansen når akutte situasjoner oppstår. En slik samarbeidsavtale kan videre inkludere 
en ordning som sikrer at kommunens innbyggere som henvender seg til alarmtelefonen for 
barn og unge kan få kontakt med den samarbeidende barnevernvakten for råd og 



 
 

veiledning.» 
Bergen barnevernvakt har tilbudt Fedje kommune å inngå en slik avtale i januar 2017. Fedje 
kommunestyre bestemte seg imidlertid i K-sak 004/17 av 28.02.2017 til å utsette inngåelsen 
av denne avtalen, i påvente av et prosjekt for å organisere felles barnevernvakt i 
Nordhordlandskommunene (utenom nye Alver kommune). Pr i dag kan jeg ikke se at det er 
et slikt prosjekt, verken planlagt, i gang eller avsluttet. Det er derimot et prosjekt 
«Akuttberedskap for kommunalt barnevern i Hordaland», med mål om å utrede mulighet for 
at alle kommuner i Hordaland kan inngå i en felles akuttberedskap. Prosjektet er etablert i 
oktober 2017 og har en prosjektperiode på et halvt år. For så omsider få etablert en felles 
akuttberedskap i Hordaland vil det gå enda lengre tid, og det må mest sannsynlig opprettes 
et nytt prosjekt først. 
 
Tilbudet om å inngå vertskommunesamarbeid med Bergen barnevernvakt står fortsatt ved 
lag (etter telefonsamtale med Rolf Brurås i Bergen kommune), med de samme betingelsene 
som forrige avtalen (vedlagt). Bergen barnevernvakt kan imidlertid ikke rykke ut til Fedje, kun 
til fergekaien ved Sævrøy. 

Vurdering 
Fedje kommune har pr i dag ingen barnevernvakt med akuttberedskap, noe som strider mot 
loven. Det er uvisst om og når det eventuelt blir etablert et felles akuttberedskap for alle 
kommuner i Hordaland, som da vil dekke Fedje kommune sine behov. At Bergen 
barnevernvakt ikke kan komme direkte til Fedje vil kunne kreve i noen tilfeller at noen fra 
Fedje må stille opp. Dette problemet kan løses ved at sykepleieren i pleie og omsorg som 
har bakvakt rykker ut og håndterer saken inntil Bergen barnevernvakt er kommet frem. For å 
unngå at det ikke er bakvakt tilstede i dette tidsrommet, om barnet trenger følge over fjorden 
og for eksempel på natt, kan sykepleieren erstatte én av nattevaktene på sykehjemmet som 
da skal følge barnet.  

Folkehelse 
Oppvekstfasen i et menneskeliv er særdeles viktig, fordi her legges det mange føringer for et 
senere liv i voksenalder. Det er godt dokumentert i aktuell forskning at barn og unge som er 
utsatt for skade på helse og utvikling uten tilstrekkelig og profesjonell håndtering vil ha det 
mye vanskeligere i senere livet enn dem som har opplevd gode forhold. Rask hjelp preget av 
høy faglighet kan forhindre slike senskader. 
 
Miljø 
Økonomi 
Avtalen koster 28 kr / innbygger (ca. 16.000 kr) pr år. Siden dette er prisen fra 
samarbeidsavtalen fra 2017, så vil den faktiske prisen mest trolig være litt høyere på grunn 
av indeksregulering. Utrykning av bakvakt vil i de fleste tilfeller bli lønnet med vanlig timelønn 
pluss godtgjøring for 100% overtid, da de fleste sykepleiere jobber i full stilling.  

Konklusjon 
Fedje kommune inngår vertskommunesamarbeid med Bergen barnevernvakt snarest mulig. 

 

 

Forslag til vedtak: 

Fedje kommune aksepterer Bergen kommune sitt tilbud om vertskommunesamarbeid 
med Bergen barnevernvakt slik det foreligger. 

 



 
 

 

Formannskapet - 040/18 

 

F - behandling: 

Fedje Ap ber om at dei som skal ha beredskap på Fedje vert skulert for oppgåva, slik at dei 
har den nødvendige kompetansen. Formannskapet ber om at ein kjem tilbake til saka med 
meir informasjon.  
 

 

F - vedtak: 

Fedje Ap ber om at dei som skal ha beredskap på Fedje vert skulert for oppgåva, slik at dei 
har den nødvendige kompetansen. Formannskapet ber om at ein kjem tilbake til saka med 
meir informasjon.  
Fedje kommune aksepterer Bergen kommune sitt tilbud om vertskommunesamarbeid 
med Bergen barnevernvakt slik det foreligger. Samrøystes vedteke.  

 

 

Kommunestyret - 036/18 

 

K - behandling: 

Fedje Arbeiderparti fremjar utsettingsframlegg.  
 

 

K - vedtak: 

Fedje Arbeiderparti føreslår å utsette saka. Fedje Arbeiderparti, Fedje Framstegspartiet, Dei 
uavhengige,  Paul Gullaksen (H), Paul Magnar Knapskog (H) og Tonje Hernar Gullaksen (H) 
røysta for utsettingsframlegget mens resten røysta mot. Vedteke med 9 røyster mot 6 
røyster.  
 

 

 

  



 
 

Sakspapir 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Øyvind Tolleshaug FE - 024, FA - F90 
 

18/192 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

037/18 
 

Kommunestyret PS 19.06.2018 

 

Rapport om NAV Austrheim og Nav Fedje. Etablering av felles NAV-kontor. 

 

 

Vedlegg: 
Rapport om NAV Austrheim og NAV Fedje (44959) 
NAV i endring, versjon 301 (44960) 
 

Saksutgreiing: 

Bakgrunn 

Rådmennene i Austrheim og Fedje har samn med tenesteområdeleiar i Nav Nordhordland, 
sett i gang eit prosjekt med sikte på å sjå på alternativ organisering av felles Nav Austrheim 
og Fedje.  

Parallelt med dette har kommunestyra i Masfjorden og Gulen sett i gang eit arbeid for å 
vurdere felles Nav-kontor for dei to kommunane. I tillegg har Modalen alt eit samarbeid med 
Nav-kontoret for Masfjorden. I mai gjorde kommunestyra i Gulen og Masfjorden begge 
vedtak om å skipa eit felles Nav-kontor for dei to kommunane med Msfjorden som 
vertskommune.  

Gruppa fekk fylgjande mandat: 

Mandat til prosjektgruppa: 

1. Greie ut ei organisering av NAV Austrheim og NAV Fedje. Sjå på moglege 
fellesløysningar for desse kommunane.  

2. Sjå på ei løysing for framtidig organisering i samanheng med modellen som vert 
greidd ut for NAV Gulen og NAV Masfjorden/Modalen. 

3. Avklare leiarmodellen for det framtidige NAV kontoret, eventuelt saman med Gulen 
og Masfjorden.  

Prosjektet skal greie ut fylgjande: 

· Behov for statleg innhald og servicetilbod i eit framtidig NAV for desse kommunane 
· Behov for kommunalt innhald og servicetilbod i eit framtidig NAV for kommunane. 
· Gjennomgang av samarbeidspartnarar: Internt i dei to kommunane, i 



 
 

perlekjedekommunane, i TO Nordhordland, andre samarbeidspartnarar i NAV, 
kommunale aktørar i kommunane og i tillegg andre eksterne samarbeidspartnarar. 

· Sjå spesielt på teneste inn mot spesialist helsetenesta og vidaregåande skule.  
· Korleis det praktiske ansvaret inn mot arbeidsmarkanden i tenesteområdet til 

kontoret. 
· Kartelegge kompetanse blant dei tilsette, setje opp eventuelt behov for 

kompetanseauke.  
· Kome med forslag til organisering av NAV Austrheim og NAV Fedje. Dette må også 

sjåast i samanheng med dei modellane Gulen og Masfjorden kjem fram til. Det må 
også kartleggjast korleis dette kan innpassast i organiseringa inn i Tenesteområdet 
Nordhordland.  

· Korleis skal ein ta ansvar inn mot arbeidsmarknaden i området? 
· Kartelegge eventuelle økonomiske utfordringar 
· IKT-løysingar spesielt med fokus på felles tilgang for alle på både kommunale og 

statlege program.  

Det er utarbeidd ein rapport frå prosjektet som med dette vert lagt fram for kommunestyret. 
På same måte har arbeidsgruppa for Gulen og Masfjorden utarbeidd ein felles rapport for sitt 
arbeid. Arbeidsgruppa for Austrheim og Fedje har heile tida hatt med i vurderinga spørsmålet 
om eit felles Nav-kontor for alle fem kommunane.  
Bakgrunnen for arbeidet ved å vurdere moglege fordelar og ulemper med å slå saman NAV 
kontora, er dei endringar som skjer sentralt i høve NAV. Arbeidsdirektoratet gav i 2015 ut 
Stortingsmelding 33 ; «NAV i en ny tid -for arbeid og aktivitet», der bla. 
minstekontorgarantien vart vedteken avvikla. Dette har stor innverknad på dei små kontora i 
landet, og kan til dømes føre til at det ikkje blir tilsett nye i statlege stillingar, ved naturleg 
avgang i Austrheim og Fedje. Det ligg også føringar på omorganisering og modernisering av 
NAV, blant anna innan digitalisering. Dette gjeld både statleg og kommunal Nav. I tillegg skal 
det gjennomførast ei regionreform, der NAV Hordland og NAV Sogn og Fjordane skal slå seg 
saman til region Vest frå 01.01.2020. 
Då leiar for Austrheim Nav, som var statleg tilsett, vart pensjonist, vart dei statlege stillingane 
trekt ut. Eine stillinga vart overført til Masfjorden Nav. Ho er i Nav Austrheim to dagar i veka. 
Den andre stillinga vart overført til Knarvik. Ho er og tilstades i Austrheim-kontoret dei to 
dagane kontoret har opningsdagar. Den tilsette på Fedje-kontoret, vart overført til Radøy. 
Han er tilstades på Fedje opningsdagane ved kontoret der.  

 
Fakta 

I prosjektet har arbeidsgruppa henta inn innspel på fordelar og ulemper, frå dei tilsette og 
samarbeidspartar gjennom ei oppnemnd referansegruppe,. Arbeidsgruppa har og lese 
rapportar frå andre NAV-kontor som har ulike former for vertskommunemodellar. I tillegg har 
arbeidsgruppa sett på ulike statlege føringar og rapportar som omhandlar utvikling av NAV-
tenestene. 

 

Det er gitt klare signal frå politisk hald og departement på at det ikkje er økonomisk 
forsvarleg å drive NAV-tenestene vidare slik som i dag. Det er nye digitale løysingar for 
brukarane av NAV, men også for dei tilsette. Dette gjer at det er lite «drop in» på kontora, dei 
fleste kontaktpunkt mellom brukarar og tilsette er etter avtale. Dei tilsette har laptop, og kan 
møte brukarar på nett, besøk på arbeidsplassar m.m., med kontorplassen i veska. 
Digitalisering av tenester vil endre alle tenestene framover, og NAV skal følgje utviklinga og 
endre seg i tråd med samfunnet elles. Det er og sett i gang eit prosjekt for å digitalisere den 
kommunale delen av Nav, slik at dette vil gjelde begge partane i partnarskapet.  



 
 

 

 

Sjølve rapporten har ikkje vore sendt ut på høyring, men i arbeidet har fylgjande vore 
oppnemnd i referansegruppa: 

· Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne i Austrheim v/leiar 
· HTV apparatet i TO Nordhordland 
· HTV Fagforbundet i Austrheim 
· Hovudverneombod i Fedje kommune 
· Nordhordland Næringshage v/dagleg leiar 
· Representant frå dei kommunalt tilsette i Austheim 
· Kommuneoverlege i Austrheim 

Vurdering: 

På bakgrunn av den utarbeidde rapporten har rådmannen utarbeidd ei politisk sak til 
kommunestyret. Før ein kan sikre gode prosessar for samanslåing og 
verksemdsoverdraging, må det ligge eit vedtak til grunn for at ein skal slå saman alle NAV 
kontora i «perlekjedekommunane.» Styringsgruppa ber kommunestyra primært søkje eit slikt 
samarbeid. Dersom dette ikkje vert mogleg, ber styringsgruppa om at ein etablerer eit felles 
Nav-kontor for Austrheim og Fedje. Den viktigaste skilnaden mellom desse to ordningane er 
at tenesteområdeleiar seier at det kan bli tildelt statlege arbeidsplassar i eit stort felles 
kontor, ikkje i eit kontor som berre består av Austrheim og Fedje. 

 

I rapporten er det gjort greie for både positive og negative faktorar med ei samanslåing av 
NAV Austrheim og NAV Fedje. Arbeidsgruppa har og lagt fram forslaget om å slå saman 
Nav-kontora for alle «perlekjedekommunane.» Det som er tydleg i tilbakemeldingane er 
veldig mange positive fordelar med å slå saman NAV-kontora i Austrheim og Fedje. Ein av 
grunnane til dette er at begge kontora er små og sårbare ved fråvær, men og når det gjeld å 
rekruttere kompetanse og skape fagmiljø. Det som kan bli bøygen for dette kontoret, er at dei 
statlege arbeidsplassane truleg ikkje vil bli lagt inn i eit så lite kontor. Dei statlege tenestene 
kan i eit slikt kontor bli løyst på same måten som det i dag er gjort i Austrheim. Eit felles 
kontor kan såleis bli på om lag 3 kommunale arbeidsplassar og der dei statlege 
arbeidstakarane kjem innom kontoret på opningsdagane.  
 
Når det gjeld spørsmålet om eit felles Nav-kontor for alle fem kommunane, vurderer 
rapporten dette til å kunne bli eit kontor med både statlege og kommunale arbeidsplassar. I 
arbeidet inn mot dei tilsette, er spørsmålet om kvar kontorarbeidsplassen vil bli, avgjerande 
for deira vurdering. For dei som bur på denne sida av Fensfjorden, var ynskjet om at det vart 
lokalisert i Austrheim. For dei som bur i Gulen eller Masfjorden, var ynskjet om kontorstad i 
ein av desse kommunane. I det vidare arbeidet inn mot eit slikt felles kontor, må vurderinga 
av oppmøteplassen bli sentral. Det må vurderast om det skal vere ein felles oppmøteplass 
eller om det kan vere to, ein på kvar side av Fensfjorden der det eine er definert som 
hovudkontor.  



 
 

 

I framlegget frå styringsgruppa er det føreslått å gå inn i det felles vurderingsarbeidet 
med eit vedtak om at Masfjorden skal bli vertskommune for eit felles NAV-kontor. 
Rådmannen vurderer det slik at dette spørsmålet bør bli opp til det felles 
utgreiingsarbeidet å kome med forslag om. Det punktet vert derfor trekt ut av 
styringsgruppa sitt forslag til vedtak.  

NAV-kontora har i dag ulike oppgåver lagt til kontora. Det vil gå fram av rapporten. I eit felles 
NAV- kontor er det mest hensiktsmessig for brukarar og tilsette å ha like tenester. Det er 
difor føreslått at eit felles NAV- kontor bør ha minimumstenestene lagt til kontoret, der ein har 
fokus på nærtenester som er viktig for brukarar og samarbeidspartar i region Austrheim og 
Fedje. 
For Austrheim vil dette føre til at flyktningetenesta ikkje vil inngå i eit nytt Nav-kontor, men bli 
ei eining i rådmannen sin stab. I tillegg vil Austrheim ikkje føre over arbeidet med Husbanken 
sine ordningar frå Servicekontoret slik intensjonen var.  

 

 

 

 

Forslag til vedtak: 

A. Fedje kommunestyre ynskjer primært organisering i eit stort felles NAV-kontor for 
alle fem kommuane: Austrheim, Fedje, Gulen, Masfjorden og Modalen. Dersom det 
ikkje lukkast å få til eit slikt samarbeid, tilrår kommunestyret at det vert arbeidd fram 
ei samanslåing av Nav-kontora for Austrheim og Fedje. Begge modellane vert 
inngått som vertskommunemodell etter kommunelova § 28. 

 

1. Det vert søkt dialog med Masfjorden kommune for samarbeid med NAV kontoret 
Gulen/Masfjorden. Målet må vere å vurdere eit felles NAV-kontor ved 
Fensfjordbassenget. Det vil bli eit avdelingskontor i tenesteområdet Nav 
Nordhordland. 

  

2. Organisering av eit nytt felles NAV-kontor for Fensfjordbassenget vil følgje av ny 
partnarskapsavtale. 

 

3. Eit felles NAV-kontor bør bli etablert frå 01.01.2019.  

 



 
 

4. Eit felles NAV-kontor skal ha ein desentalisert modell, der alle kommunane 
stiller møterom til disposisjon. Det må og arbeidast med å legge til rette 
digitaliserte løysingar som kan brukast til møte frå NAV og kommunane. 
Utgreiingsarbeidet bør og vurdere i kor stor grad dety kan vere mogleg med 
desentraliserte oppmøteplassar på begge sider av Fensfjorden, men med eit 
hovudkontor.  

 

5. Dei kommunale tenesten som skal inngå i eit nytt felles NAV-kontor for 
Fensfjordbassenget, tilsvarer minimustenester som følgjer av NAV-lova § 13 og 
lov om sosiale tenester i NAV, og omfattar: 

 

Minimumsløysing i NAV 

· Opplysning, råd og veiledning, herunder økonomisk rådgiving (STL § 17) 
· Økonomisk stønad til livsopphald (STL § 18, § 19) 
· Midlertidig butilbod (STL § 27) 
· Individuell plan (STL § 28) 
· Kvalifiseringsprogrammet (STL § 29) 
· Aktivitetsplikt (STL § 20) 
· Gjeldsrådgjeving (STL § 17) 

 

B)   

Dersom det ikkje lukkast å få til eit felles Nav-kontor for alle «perlekjedekommunane,» tilrår 
kommunestyret at det vert oppretta eit  felles Nav-kontor for Austrheim og Fedje.  
Det vert inngått vertskommuneavtale etter kommunelova § 28 mellom desse to kommunane 
med Austrheim som vertskommune. 
 

1. Organisering av personale må organiserast mellom arbeidsgjevar og arbeidstakar 
2. Det må tilsettast felles leiar for dette kontoret, evt. at 1 av dei tilsette vert leiar.  
3. Statleg del av NAV Austrheim er per i dag trekt ut av kontoret fysisk, men yter 

tenester som før etter avtaler. Dersom felleskontor, må ein gå inn i forhandlingar om 
ny partnarskapsavtale mellom vertskommune og NAV.  

 

Formannskapet - 055/18 

 

F - behandling: 

 

 

F - vedtak: 



 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

A. Fedje kommunestyre ynskjer primært organisering i eit stort felles Nav-kontor for alle fem 
kommunane, Austrheim, Fedje, Gulen, Masfjorden og Modalen. Dersom det ikkje lukkast å 
få til eit slikt samarbeid, tilrår kommunestyret at det vert arbeidd fram ei samanslåing av 
Nav-kontora for Austrheim og Fedje. Begge modellane vert inngått som 
vertskommunemodell etter kommunelova § 28.  

 

1. Det vert søkt  dialog med Masfjorden kommune for samarbeid med NAV kontoret 
Gulen/Masfjorden. Målet må vere å vurdere eit felles NAV-kontor ved Fensfjordbassenget. 
Det vil bli eit avdelingskontor i tenesteområdet Nav Nordhordland.  

2. Organisering av eit nytt felles NAV-kontor for Fensfjordbassenget vil følgje av ny 
partnarskapsavtale.  

3. Eit felles NAV-kontor bør bli etablert frå 01.01.2019 
4. Eit felles NAV-kontor skal ha ein desentralisert modell, der alle kommunane stiller 

møterom til disposisjon. Det må og arbeidast med å legge til rette digitaliserte løysningar 
som kan brukast til møte frå NAV og kommunane. Utgreiingsarbeidet bør og vurdere i kor 
stor grad det kan vere mogleg med desentraliserte oppmøteplassar på begge sider av 
Fensfjorden, men med eit hovudkontor.  

5. Dei kommunale tenestene som skal inngå i eit nytt felles NAV-kontor for 
Fensfjordbassenget, tilsvarer minimumstenester som følgjer av NAV-lova § 13 og lov om 
sosiale tenester i NAV, og omfattar:  

Minimumsløysing i NAV  

· Opplysning, råd og veiledning, herunder økonomisk rådgiving (STL § 17) 
· Økonomisk stønad til livsopphald (STL § 18, § 19) 
· Midlertidig butilbod (STL § 27) 
· Individuell plan ( STL § 28) 
· Kvalifiseringsprogrammet (STL § 29) 
· Aktivitetsplikt (STL §20) 
· Gjeldsrådgjeving (STL § 17) 

 

B) 

Dersom det ikkje lukkast å få til eit felles Nav-kontor for alle «perlekjedekommunane,» 
tilrår kommunestyret at det vert oppretta eit  felles Nav-kontor for Austrheim og Fedje.  
Det vert inngått vertskommuneavtale etter kommunelova § 28 mellom desse to 
kommunane med Austrheim som vertskommune. 
 

1. Organisering av personale må organiserast mellom arbeidsgjevar og arbeidstakar     
2. Det må tilsettast felles leiar for dette kontoret, evt at 1 av dei tilsette vert leiar. 
3. Statleg del av NAV Austrheim er pr i dag trekt ut av kontoret fysisk, men yter tenester som 

før etter avtaler. Dersom felleskontor , må ein gå inn i forhandlingar om ny 
partnerskapsavtale mellom vertskommunen og NAV. 



 
 

Samrøystes. 

 

 

 

Kommunestyret - 037/18 

 

K - behandling: 

Erling Walderhaug (H) fremjar forslag om at ein ber administrasjonen vurdera om Fedje 
kommune skal oppretta ein stilling som sosialsjef i høveleg storleik til å ta seg av dei 
kommunale oppgåvene i NAV.  
Fedje Frp og dei uavhengige fremjar forslag om eit tillegg til formannskapet si tilråding. I 
begge alternativa må det stillast krav om at NAV etter etablering av felleskontor, skal ha ein 
kontordag/ekspedisjon kvar veke på Fedje for handsaming av publikum i kommunen.   
 

 

K - vedtak: 

Formannskapet sitt forslag vart satt opp mot Erling Walderhaug (H) sitt framlegg. 
Formannskapet sitt framlegg vart vedteke mot røystane til Fedje høgre.  
Det vert røysta over tillegget frå Frp og dei uavhengige. Samrøystes vedteke.  
 

 

 

  



 
 

Sakspapir 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Øyvind Tolleshaug Gbnr - 169/2, Gbnr - 169/197 
 

17/406 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

054/18 
 

Formannskapet PS 12.06.2018 

038/18 
 

Kommunestyret PS 19.06.2018 

 

Vilkår ved sal av flytebrygger i Torvhaugane 

 

 

Vedlegg: 
Flytebrygge Torvhaugane 
Kjøpekontrakt Torvhaugane 8-10-2015 Kristin Aase tomt 3 
 

Saksutgreiing: 

Bakgrunn 
Kommunestyret gjorde i sak 030/15 vedtak om at tomtene i Torvhaugane skulle seljast til 
kostpris. Dette var ikkje administrasjonen sitt framlegg og saka om fastsetting av pris kom 
difor til handsaming i kommunestyret på nytt som sak 059/15. 

I saksutgreiinga i sak 059/15, sto det melllom anna :  

I reguleringsplanen for Torvhaugane er det to område for privat båthamn, område på land og 
område i sjø. Området kan byggjast ut med flytebrygge for maksumum 18 båtplassar. 
Området er felles for bustad-eigedomane i området. I oreigninga betalte kommunen 
182.000,- kr for retten til å byggja båthamn i samsvar med reguleringsplanen. 

og 

Eg ser det slik at for båtplassene bør det vera kostnadsdekning. Eg vil rå til at pris for 
båtplass førebels vert sett til 20.000,- kr pr meter breidde ( 50.000,- kr for 2,5 meter ) og at 
formannskapet fastset ny pris når dei endelege kostnadene er kjende.  

Eg ser det slik at det må vera eit mål at båtplassane følgjer med tomtene i feltet og ikkje kjem 
på private hender som eigne salsobjekt. Eit punkt i kjøpekontrakt må difor vera at det ikkje er 
høve til å selja båtplassen som følgjar med tomta. Når kommunen skriv skjøte må retten til 
båtplass følgje med som servitutt knytta til eigedomen ( reell servitutt ). 

Kommunestyret gjorde følgjande vedtak om vilkår ved sal av båtplassar :  

1. Saman med tomt følgjer det med rett til ein plass i flytebrygge med maks bredde lik 3,0 
meter. 



 
 

2. Kjøpar betalar 20.000,- kr pr meter breidde for denne retten. 
3. Kjøpar betalar for brygga når den er ferdig opparbeidd. 
4. Om kjøpar ikkje vil betala og ta i bruk retten sin når når brygga er ferdig opparbeidd, 

vert kjøpesummen justert i samsvar med konsumprisindeksen fram til 
overtakingstidspunkt. 

5. Kjøpar kan ikkje selja retten til plass i flytebrygga utan å selja hustomta. 
6. Kjøpar betalar sin del av kostnadene med vedlikehald/drift. Er det til dømes 10 plassar i 

brygga, betalar kjøpar 1/10-del av vedlikehaldet uavhengig av kor mange plassar Fedje 
kommune eig av dei 10. 

7. Kjøper er forplikta til å vera medlem i eit sameige for brygga. 
8. Formannskapet fastset ny pris for plass i flytebrygge når kostnadene med bygging av 

bryggeanlegget er kjent. 

Flytebrygga er no ferdig med førebels 6 plassar. Kostnaden har vore 658.000,- kr inkl mva. 
Sjølve brygga har kosta 264.000. Gangveg på land og sjø har kosta 212.000. Retten til å 
legga ut flytebrygga har kosta 182.000,- kr. 
 
Reguleringsplanen opnar for 18 mindre plassar. Privat båthamn S1 og S2 er felles for 
bustad-eigedomane i planområdet står det i reguleringsplanen. Gangveg på land og sjø, og 
retten til å legga ut flytebrygga har kosta til saman 394.000,- kr. Slik eg ser det, må desse 
kostnadene delast på fleire enn dei 6 plassane som er ferdige no. Eg vil rå til at desse 
kostnadene vert delt på 12 eller 33.000,- kr pr plass. 
 
Mellom utliggarane på brygga ( den første og den siste ) er det 10,88 meter. Kostnaden pr 
meter vert då 12.000,- kr. 
 
For ein båtplass med bredde 3,0 meter, vert kostnaden 33.000,- kr + ( 3,0 x 12.000 kr ) = 
69.000,- kr. 
 
Om ein deler denne summen på 3,0, får vi 23.000,-  kr. I kjøpekontraktane og i tidlegare 
vedtak i kommunestyret, er summen estimert til 20.000,- kr. 
I kjøpekontraktane står det : Kjøpar og seinare eigarar av tomta skal betala sin del av 
kostnadene med vedlikehald av bryggeanlegget rekna ut frå samla tal på båtplassar. 
 
Eg vil rå til at vi løyser dette ved å krevja inn ei årleg leiga på 1000,- kr. Kommunen får då 
ansvaret for vedlikehaldet. 
 

 

Forslag til vedtak: 

Vilkår ved sal av båtplassar i Torvhaugane :  
 
Kostnad som alle kjøparar må betala uavhengig av bredde på båtplass : 33.000,- kr 
Kostnad pr meter bredde er 12.000,- kr.  
Årleg leiga : 1000,- kr 
 
Alle summer vert regulert i samsvar med konsumprisindeksen. Utgangspunkt for regulering 
vert indekstalet for januar 2019, dvs ingen regulering ved sal før februar 2019. 
 
Første regulering av leiga vert for 2020. Grunnlag vert indekstal for januar 2018 og januar 
2019. 
 
 



 
 

 

Formannskapet - 054/18 

 

F - behandling: 

Det vart i møtet laga eit felles framlegg til vedtak. Framlegg til vedtak er tilrådinga med 
følgjade tillegg :  
Vilkår for sal av båtplassar vart vedteke i kommunestyret i sak  059/15.  Punkt 7 i vilkåra får 
følgjande tillegg : Sameige vert oppretta når private eig meir enn halvparten av båtplassane. 

Ledige båtplassar kan leigast av fastbuande i Fedje kommune som bur utanfor 
reguleringsplanen, for kr 3.000,- pr. breddemeter i årsleige, inntil 3 meter bredde. Gjensidig 
oppseiingstid er 3 månader. Interesserte må melde seg innan 27. juni, eventuell loddtrekning 
28. juni, deretter førstemann til mølla. 

 

 

F - vedtak: 

Vilkår ved sal av båtplassar i Torvhaugane :  
Kostnad som alle kjøparar må betala uavhengig av bredde på båtplass : 33.000,- kr 
Kostnad pr meter bredde er 12.000,- kr.  
Årleg leiga : 1000,- kr 
Alle summer vert regulert i samsvar med konsumprisindeksen. Utgangspunkt for regulering 
vert indekstalet for januar 2019, dvs ingen regulering ved sal før februar 2019. 
Første regulering av leiga vert for 2020. Grunnlag vert indekstal for januar 2018 og januar 
2019. 
Vilkår for sal av båtplassar vart vedteke i kommunestyret i sak  059/15.  Punkt 7 i vilkåra får 
følgjande tillegg : Sameige vert oppretta når private eig meir enn halvparten av båtplassane. 

Ledige båtplassar kan leigast av fastbuande i Fedje kommune som bur utanfor 
reguleringsplanen, for kr 3.000,- pr. breddemeter i årsleige, inntil 3 meter bredde. Gjensidig 
oppseiingstid er 3 månader. Interesserte må melde seg innan 27. juni, eventuell loddtrekning 
28. juni, deretter førstemann til mølla. 

Samrøystes. 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

Kommunestyret - 038/18 

 

K - behandling: 

Tove Nordseth (Krf) føreslår å doble prisen på årleg leiga til 2000,-kr.  
 

 

K - vedtak: 

Vilkår ved sal av båtplassar i Torvhaugane :  
Kostnad som alle kjøparar må betala uavhengig av bredde på båtplass : 33.000,- kr 
Kostnad pr meter bredde er 12.000,- kr.  
Årleg leiga : 2000,- kr 
Alle summer vert regulert i samsvar med konsumprisindeksen. Utgangspunkt for regulering 
vert indekstalet for januar 2019, dvs ingen regulering ved sal før februar 2019. 
Første regulering av leiga vert for 2020. Grunnlag vert indekstal for januar 2018 og januar 
2019. 
Vilkår for sal av båtplassar vart vedteke i kommunestyret i sak  059/15.  Punkt 7 i vilkåra får 
følgjande tillegg : Sameige vert oppretta når private eig meir enn halvparten av båtplassane. 

Ledige båtplassar kan leigast av fastbuande i Fedje kommune som bur utanfor 
reguleringsplanen, for kr 3.000,- pr. breddemeter i årsleige, inntil 3 meter bredde. Gjensidig 
oppseiingstid er 3 månader. Interesserte må melde seg innan 27. juni, eventuell loddtrekning 
28. juni, deretter førstemann til mølla. 

Samrøystes vedteke.  
 
 
 
 
 

 

 

  



 
 

Sakspapir 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Stian Herøy FE - 412 
 

18/263 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

039/18 
 

Kommunestyret PS 19.06.2018 

 

Ny konstituert rådmann 

 

 

Vedlegg: 
CV 2018 Nils Moldøen 
 

Saksutgreiing: 

Bakgrunn 
Kommunestyret i Fedje kommune gjorde 8. mai 2018 vedtak om å konstituere Øyvind 
Tolleshaug som rådmann i Fedje kommune. Han byrja i stillinga den 9. mai 2018.  

Øyvind Tolleshaug har heile tida vert klar på at han ikkje ønksjer å vere rådmann, men at 
han i ein overgangsperiode kunne hjelpe kommunen. Etter uttrykt ønskjer frå Øyvind 
Tolleshaug har det vorte naturleg å gripa fatt i problemstillinga og sondere terrenget om det 
er andre moglege løysingar som kan hjelpe kommunen på kort sikt.  

Førre prosess med å tilsetje rådmann tok i overkant av 6 månader før vedkommande kunne 
byrja. Det er grunn til å tru at ein ny prosess vil ta minst like lang tid. Nils Moldøen tok kontakt 
med meg den 14. mai og tilbudde seg at han kunne hjelpa oss ut og fungera som rådmann 
inntil me fekk ei varig løysing på plass. Nils Moldøen såg før seg ei løysing der han fungerte 
som rådmann i 6 til 12 månader, men med sluttdato seinast 31. desember 2019. Nils 
Moldøen har ein variert bakgrunn. Han har mellom anna vore rådmann for Sauda kommune 
frå 2005 til 2010. Vidare var han dagleg leiar for Ryfylke IKS frå 2010 til han gjekk av i 2015. 
Ryfylke IKS er regionrådet for Forsand, Strand, Hjelmeland, Suldal og Sauda.  

Etter å ha kommunisert med Øyvind Tolleshaug vart me samd om at dette ver ei løysing som 
me meiner kan vere god for Fedje kommune. Me diskuterte saka med formannskapet den 
12. juni og med dei tillitsvalde den 14. juni. Begge var positive til ei slik løysing.  

I kommunelova § 22 andre ledd går det fram at kommunestyret tilsett rådmann. Saka må 
derfor handsamast i kommunestyret, sjølv om me snakkar om ei mellombels løysing.  

 

 



 
 

 

Vurdering 
Det synast openbart at belasting for Øyvind Tolleshaug på sikt må verte for stor slik 
arbeidssituasjonen er per i dag. Tolleshaug har etter ordførars vurdering, gjort ein veldig god 
jobb for Fedje kommune i ein spesiell og vanskeleg situasjon. Eg ønskjer å takke han for at 
han gjer og har gjort ein god jobb for kommunen. Uansett må det inn hjelp på kort sikt. Når 
me er så heldige å ha ein ressurs som Nils Moldøen tilgjengeleg, vil det vere rart å ikkje nytta 
seg av han.  

 

 

 

 

Forslag til vedtak: 

Nils Moldøen vert konstituert som rådmann i Fedje kommune frå 6. august 2018. Han vil vere 
konstituert rådmann fram til ny rådmann er på plass eller fram til 31. desember 2019. Årslønn 
vil verte 936 000 kroner.   

 

 

Kommunestyret - 039/18 

 

K - behandling: 

Fedje kommunestyre ber om at arbeidsavtalen for rådmannen vert lagd fram som sak for 
kommunestyret snarast mogleg.  
 

 

K - vedtak: 

Nils Moldøen vert midlertidig tilsett som ny rådmann i Fedje kommune frå 6 august 2018 til 
ny fast rådmann er tilsett jf. arbeidsmiljølova § 14.9 første ledd. Årslønn vil vere 936 000 
kroner.  
Fedje kommunestyre ber om at arbeidsavtalen for rådmannen vert lagd fram som sak for 
kommunestyret snarast mogleg. Samrøystes vedteke.  
 

 

 

  



 
 

Sakspapir 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Signe Råheim FE - 033 
 

18/260 

   

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

040/18 
 

Kommunestyret PS 19.06.2018 

 

Eventuelt 

 

 

Saksutgreiing: 

 
 

 

Forslag til vedtak: 

 
 

 

Kommunestyret - 040/18 

 

K - behandling: 

Fedje kommune har fått melding om eit informasjonsmøte om ubåt U864 den 27.juni kl. 
16.30 til kl. 18.30. Samferdselsministeren kjem.  
Det vert ekstraordinært kommunestyremøte torsdag 28.juni om økonomisaker.  
 

 

K - vedtak: 

Sakene vert teke til orientering.  
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